
Za Jánom Brlejom ...

Na Silvestra 2007 pred šiestou hodinou, keď som sa obúval do vibramiek a chystal na 
Silvestrovský výstup na Strážov mi zazvonil mobil, a z neho som sa dozvedel tú 
najneočakávanejšiu správu: Na Strážove sa okolo polnoci z jeho vrchola zrútil a pri páde 
zahynul môj ( a nielen môj) priateľ a kamarát Janko Brlej. 

Presne o dvadsať dní by bol mal „päťdesiatku“.

Bol členom KST v TVTK Trenčín, a ako účastník zahraničných ciest aj členom KVTS. 
Organizovaný bol aj v SHZ-James.

Bol človekom, ktorý podobne ako ja, miloval hory a dával im svoj všetok voľný čas. Jeho 
láskou boli najmä Nízke a Vysoké Tatry, Malá a Veľká Fatra, kde sa chodieval vyžiť 
najmä v zimnom období na skialpoch. Bol uzavretej povahy, veľa toho nikdy 
nenahovoril, rád chodil aj sám na tie miesta kde vedel, že nebudú davy návštevníkov. 
Mnoho krát sa pred turistickým podujatím „vynoril“ z ničoho nič medzi nami, absolvoval 
turistický program a tak, ako prišiel, tak aj nenápadne po túre odišiel.  

Bol dobrosrdečný a rád nezištne pomohol. Dokazoval to aj tým, že sa  podieľal ako 
Inštruktor VhT a Cvičiteľ horolezectva na realizácií Kurzov Základy VhT, kde adeptom 
odovzdával najmä svoje odborné a metodické rady pri praktickej časti kurzu. Významne 
sa od začiatku zapojil aj do prác pri „budovaní“ areálu Inoveckej cvičnej skaly vrátane 
budovania tam stojacej útulne od jej začiatku.

Mal rád nielen hory Slovenska, ale „svet hôr“ ako taký. Svedčí o tom jeho účasť aj na 
zahraničných cestách organizovaných našim TVTK Trenčín. Aj počas nich poradil, 
ukázal a pomohol každému, kto bol na to odkázaný.  

Ako absolvent stavebnej priemyslovky pracoval na železnici. Ako „horolezec“ využíval 
svoju odbornosť pri údržbe stavebných objektov železnice, najmä striech budov 
a komínov na nich. Železnici bol verný tak, že po zrušení odborného útvaru kde pracoval, 
prijal ponuku pracovať ako traťový robotník. Desaťročia prác spôsobili „nalomenie“ 
zdravia prácou v tvrdých poveternostných podmienkach v ktorých vykonával svoju prácu 
a posledný takmer rok „laboroval“ s problémami so svojou chrbticou. Keď sa zdalo, že sa 
z toho najhoršieho „vylízal“, prišla si neočakávane pre neho „zubatá“.

Verím, že i tam kde je teraz, sa na nás pozerá, a ľutuje, že nám už v ničom nemôže 
pomôcť.

Janko, vďaka Ti za všetko, čo si pre turistov nielen v našom TVTK vykonal !

Marián Petrinec,
predseda TVTK


